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SEDLČANY/SAÚDSKÁ ARÁ-

BIE V minulém čísle jsme 
přinesli zprávu o průběhu 
první poloviny dakarské 
rally, která se jela pošesté 
v Saúdské Arábii. Loučili 

SEDLČANY V závěru minu-
lého roku byla dokončena 
první etapa rekonstrukce 
veřejného osvětlení v Sedl-
čanech. Výměna svítidel 
měla tři základní důvody, 
kterými jsou úspora elek-
trické energie (spolehli-
vost a bezúdržbovost), 
chytré řízení a snížení svě-
telného smogu.

V první etapě rekon-

strukce bylo osazeno 
celkem 380 světel s tím, 
že instalace LED svítidel 
ušetř í  pět asedmdesát 
procent nákladů na elek-
trickou energii oproti stá-
vajícímu stavu. Do výbě-
rového řízení dodavatele 
se přihlásily čtyři sub-
jekty. Nejnižší cenu na-
bídl Energon Grid, a sice 
8,711 milionu korun včet-

SOLENICE „Jelikož zastupi-

telstvo obce není usnáše-

níschopné, uskuteční se 15. 

března předčasné volby,“ 

informoval na sociální síti 
místostarosta obce Soleni-
ce Lukáš Kornfeld, který 
obec nyní vede. Obecní 

zastupitelstvo bylo původ-
ně pětičlenné, starostka 
Petra Burešová rezignova-
la na svoji funkci již na za-
čátku minulého roku.

K o m u n á l n í  v o l b y 
v roce 2022 v Solenicích 
vyhrálo Sdružení pro roz-

voj venkova, které zde 
jako jediné kandidova-
lo. Z 298 voličů si cestu 
k urně našlo 121 lidí. Mís-
tostarosta Kornfeld v nad-
cházejících volbách již 
nehodlá kandidovat.

Jana Motrincová

SEDLČANY Od ledna se 
ujala své funkce nová ředi-
telka Mateřské školy Sedl-
čany Kateřina Reif. S ní 
přichází do školy postup-
ně mnoho změn, které se 
dotýkají dětí, rodičů i za-
městnanců. 

„V minulém týdnu jsem 

na facebooku zaregistrovala 

příspěvky k dění v naší ma-

KRÁSNÁ HORA NAD VL-

TAVOU Vedení města se 
v minulém roce rozhod-
lo uspořádat první ples 
města. A tak se v sobotu 
18. ledna konal v místním 
kulturním domě první 
Krásnohorský ples. Ačko-
li byla na plakátech a po-
zvánkách uváděna jako 
počáteční hodina deva-
tenáctá, program, včetně 
hudebního, začal až o 45 
minut později. Slavnostní 
zahájení bylo připraveno 
na osmou hodinu večerní.

Generálním partnerem 
byl místní zemědělský 
podnik. „Když jsme se 

s předsedou představen-

stva Vlastimilem Blažkem 

KOSOVA HORA Letos obec 
čeká dokončení výstavby 
fotovoltaických elektráren 
na obecních budovách, 
vybudování zavlažovací-
ho systému na fotbalovém 
hřišti, slavnostní otevření 
nové hasičské zbrojnice, 
dokončení rekonstrukce 

KLUČENICE Koncem před-
chozího roku získala 
obec poslední kolaudač-
ní rozhodnutí k projektu 
Zástavba RD Klučenice 
– Západní, v němž šlo 
o zasíťování 14 pozemků 
za účelem výstavby ro-
dinných domů pro mladé 
rodiny. 

„ P r o j e k t  v z n i k l  j i ž 

za minulého vedení obce 

a jeho cílem bylo udržet 

v obci mladé lidi, mladé 

Obecní zastupitelstvo 
čelí rozkladu

Změny v sedlčanské 
mateřské škole provází 
i strach z neznáma

teřské škole. Některé vyjadřují 

strach na základě domněnek, 

smyšlenek a polopravd,“ říká 
Kateřina Reif. „Pokud má 

kdokoliv nějaké pochybnosti, 

postřehy, dotazy či nejasnosti, 

může se na mě obrátit. Dveře 

ředitelny mám otevřené, jsem 

pro otevřenou a konstruktivní 

komunikaci.“

První etapa rekonstrukce 
veřejného osvětlení je dokončena. 
Týkala se západní části města

ně DPH. Při průběžných 
kontrolách funkčnosti no-
vého osvětlení vznikl po-
žadavek na doplnění pět-
advaceti kusů svítidel, tří 
set devíti kusů výložníků 
a doplnění chytrého ovlá-
dání svítidel na Komen-
ského náměstí a v ulici 
28. října. Konečná cena 
díla byla 9,825 milionu 

Martin Macík přivezl 
do Sedlčan další 
beduíny

jsme se po páté etapě, kdy 
se sedlčanský tým držel 
na prvním místě.

V pátek 10. ledna byl den 
volna v Hailu. Do druhé 

Jihočeské dechy 
prozvučely 
krásnohorský sál

před dvěma lety poprvé 

setkali, bavili jsme se 

o tom, jak navázat na spo-

lupráci, která tady vždy 

mezi městem a zeměděl-

ským podnikem byla veli-

ce dobrá i za předchozích 

vedení. Mluvili jsme také 

o tom, že by bylo fajn, 

když tady máme tako-

vý pěkný velký kulturní 

dům, uspořádat společně 

nějakou akci, která by oži-

vila standardní program, 

na který jsme zvyklí,“ 

vysvětloval v úvodu ple-
su starosta Krásné Hory 
Jaroslav Kříž. „Na začát-

ku minulého roku jsme 

přišli s tím, že bychom 

Od zavlažovacího 
systému po sociální byty: 
Kosova Hora investuje 
do budoucnosti

domu pro komunitní by-
dlení, pokračování oprav 
hřbitovní zdi, rozšíření vo-
zovky, vybudování chod-
níku a postavení nové 
opěrné zdi u základní ško-
ly. Obec bude také inves-
tovat do opravy místních 

Stavební 
parcely 
zajistí 
domov 
mladým 
rodinám
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korun včetně DPH, dota-
ce Ministerstva průmyslu 
a obchodu činila 3,935 
milionu korun.

Moderní 
osvětlení, 
součást měst 
budoucnosti

„Umělé světlo je pro nás 

všechny velmi dobrým slu-

žebníkem,“ uvedl ministr 
životního prostředí Petr Hla-
dík. „V případě nevhodného 

použití ale může být také slu-

žebníkem špatným a může 

mít zásadní negativní dopad 

nejenom na zdraví lidí, ale 

i živočichů a rostlin. Proto 

se musíme postarat o to, aby 

se nám nevymklo z rukou. 

Při budování nebo rekon-

strukci jakéhokoliv osvětlení 

bychom se měli ptát, zda je 

v novém prostoru nezbytné 

a jak dlouho po soumraku 

či před svítáním bude vyu-

žívané. Dále zda je nutné, 

aby svítilo nepřetržitě nebo 

může být opatřeno regulační-

mi prvky, třeba pohybovými 

senzory či stmívači. Budova-

né osvětlovací soustavy by 

pak měly využít všech do-

stupných technických mož-

ností k omezení světelného 

znečištění. Moderní osvětlení 

veřejného prostoru by mělo 

být součástí měst budoucnos-

První etapa rekonstrukce 
veřejného osvětlení je dokončena. 
Týkala se západní části města

ti, která využívají inovace 

pro zlepšení života svých 

obyvatel, pro úspory energií 

i omezování negativních do-

padů na životní prostředí.“

Rekonstrukci 
osvětlení čeká 
i východní část

První etapa rekonstrukce 
veřejného osvětlení v Sedl-
čanech se vloni týkala zá-
padní části města od dělící 
čáry, kterou tvoří ulice Sed-
lecká, Komenského náměstí, 

ulice 28. října a Církvičská. 
Při rekonstrukci se přišlo 
na to, že do plánu některé 
ulice nebyly započteny, jed-
nalo se o dvacet pět světel 

v ulici Jižní svah a v jedné 
ulici U Háječku. „Na Komen-

ského náměstí a v ulici 28. 

října jsou designová světla 

v podobě koulí a měla se také 

vyměnit za LED svítidla, což 

by nevypadalo hezky,“ do-
plnil starosta Sedlčan Ivan 
Janeček. „Místo dvou koulí 

by bylo jedno světlo ledkové. 

Proto se udělalo opatření, 

že se do těchto designových 

koulí vložily pouze nové LED 

světelné zdroje a doplnila se 

řídící jednotka. A vzhledem 

k tomu, že jsme měli v Sedl-

čanech někde hodně stará 

světla, dávaly se tam výlož-

níky, které usměrní světlo 

směrem k ulici. Toto vše už je 

hotovo. Na Severním sídlišti, 

v ulici U Kulturního domu, 

v Havlíčkově ulici, ulici ka-

pitána Jaroše, Petra Bezruče, 

tam všude jsou nové světelné 

zdroje.“

Nyní bude následovat 
druhá etapa, v níž do-
jde k výměně osvětlení 
od zmíněné pomyslné čáry 
směrem na východ. Bude 
se jednat o náměstí T. G. 
Masaryka, ulice Tyršova, 
Růžová, Nádražní, Zberaz-
ská, Pod Potoky, Vítěžská, 
Lhotecká a další. Až bude 
druhá etapa dokončena, 
bude celé město vybave-
no chytrými světly, jejichž 
intenzita je řízena na dál-
ku a na dálku se s nimi dá 
i celkově pracovat.

David Myslikovjan

V rámci lepšího přeno-
su informací se nová ředi-
telka rozhodla pořádat pro 
zájemce neformální pose-
zení v sedlčanské kavárně 
pod názvem S ředitelkou 
na kafíčko. Termíny setká-
ní budou dopředu zveřej-
ňovány na novém webu 
školy, kde lze nalézt i nový 
blog ředitelky. „Veškeré 

změny, které postupně za-

vádím a budu zavádět, jsou 

zcela v souladu se všemi 

právními dokumenty České 

republiky a také v souladu 

s Koncepcí rozvoje školy, 

kterou jsem předložila k vý-

běrovému řízení. A hlavně 

jsou v nejvyšším zájmu dětí. 

Tato koncepce byla na vý-

běrovém řízení vyhodnoce-

na všemi členy komise jako 

vhodná a kontrolním orgá-

nem MŠMT, tedy zástupci 

České školní inspekce byla 

dokonce vyhodnocena 

jako příklad dobré praxe,“ 

vysvětluje ředitelka Reif, 
na čem svou práci staví 

Změny v sedlčanské 
mateřské škole provází 
i strach z neznáma

a pokračuje: „Situaci nepro-

spívají ani některé paní uči-

telky, které samy na změny 

pohlíží negativně a odmíta-

jí se pustit ‚starého‘ řádu. Je-

jich obavy umocňuje strach 

z neznáma, plánované 

změny a nutný rozvoj jejich 

profesních znalostí.“ 

Od roku 2026 musí ško-
ly povinně přejít na digi-
talizaci dokumentů i vý-
kazů a od školního roku 
2027/2028 budou všechny 
školy včetně mateřských 
povinně učit podle moder-
nizovaných Rámcových 
vzdělávacích programů. 
„Vše v mateřské škole za-

čínám připravovat na ply-

nulý přechod mezi starými 

a novými programy tak, 

aby měly paní učitelky 

možnost se díky dalšímu 

vzdělávání na tyto změny 

profesně i digitálně připra-

vit. Mým hlavním cílem 

jsou šťastné děti, spokojení 

rodiče a všichni zaměst-

nanci školy,“ dodává Reif. 
-red-

SEDLČANY Šedesát klien-
tů a klientek Domova pro 
seniory, z nichž nejstarším 
bylo přes devadesát let, se 
ve čtvrtek 16. ledna zúčast-
nilo country bálu, pořáda-
ného 3. oddělením. Akce 
navázala na myslivecké 
a hasičské bály, které se 
v sedlčanské Domově také 
konají.

Vzhledem k věku účast-
níků se sice již tolik netanco-
valo, ale o to více se, za hu-
debního doprovodu Jiřího 
Němečka z Kosovy Hory, 
zpívalo. Zazněly známé 
skladby Veď mě dál, cesto 
má, Pampelišky, Montgome-
ry, Už vyplouvá loď John B, 
Rodné údolí, Niagara, Bláz-
nova ukolébavka a další. Při 
jedné skladbě se i soutěžilo. 
„Soutěž byla vyhlášena před 

písničkou Když si báječnou 

ženskou vezme báječnej 

chlap,“ uvedla sociální pra-
covnice Wanda Matušková. 
„Jiří Němeček zahrál půlku 

sloky, klienti hádali, o jakou 

písničku se jedná a zároveň 

museli uhodnout i jejího 

interpreta. Kdo uhodl jako 

první, dostal bonboniéru. 

Naši klienti mají rádi také de-

chovku, ale na country bále 

se podle nadšení, s jakým 

zpívali, poznalo, že větši-

na uvedených písniček jsou 

skladbami jejich mládí.“ 

Na country bále neby-
la tombola, ale nechybělo 
takzvané štěstíčko, které si 
vylosoval každý zúčastně-
ný. To obsahovalo drobné 
dárky jako malé kalendáře, 
sprchové gely, nebo krémy. 
Nechybělo ani tradiční ob-
čerstvení. Klienti Domova 
už se těší na další tradiční 
akci, kterou je masopust.

David Myslikovjan

Designová světla v podobě koulí v ulici 28. října zůstanou, byla ale 
doplněna o nové zařízení.

Na country bálu 
se vrátili do doby 
svého mládí

Dokončení ze strany 1 Dokončení ze strany 1
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komunikací, v plánu má 
i další drobné investice.

Fotovoltaické elektrárny 
(FVE) jsou stavěny na obec-
ním úřadě, základní a mateř-
ská škole. „Výstavba začala 

v polovině listopadu minulé-

ho roku za plného provozu 

školy. Vše se podařilo bez 

výrazných komplikací zvlád-

nout,“ říká starosta Kosovy 
Hory Martin Krameš. Pro-
voz FVE by měl být zahájen 
v březnu, v současné době 
obec čeká na připojení FVE 
do sítě společnosti ČEZ 
Distribuce. Dohromady 
je na střechách obecních 
budov umístěno 180 kusů 
panelů. Jejich montáž pro-
vedla fi rma Solar NG celko-
vě za přibližně čtyři miliony 
korun, přičemž obec má při-
slíbenou dotaci zhruba dva 
miliony korun ze Státního 
fondu životního prostředí.

V červnu na fotbalo-
vém hřišti vybuduje fi rma 
Irriga zavlažovací systém 
za 670 000 Kč. Obci se 
na něj podařilo získat dotaci 
543 000 Kč z Národní spor-
tovní agentury. „Jedná se 

o vybudování nového moder-

ního systému závlahy fotba-

lového hřiště, jehož cílem je 

zlepšit kvalitu trávníku na hři-

šti a efektivněji hospodařit 

s vodou, ale i časem lidí. Do-

posud se zavlažovalo pouze 

za pomoci členů SK Kosova 

Hora standardním kropením 

a fyzickým přemisťováním 

Od zavlažovacího systému po sociální byty: 
Kosova Hora investuje do budoucnosti

hadic z místa na místo, což 

nebylo ideální jak z pohledu 

spotřeby vody, tak kvality 

závlahy – přemokřené nebo 

suché hřiště – ale i času lidí, 

kteří se museli věnovat krope-

ní“, upřesňuje starosta.
Největší investiční akcí 

loňského roku byla stav-
ba nové hasičské zbrojni-
ce, která bude dokončena 
a slavnostně otevřena letos 
na jaře. Jednotka sboru dob-
rovolných hasičů tak získá 
moderní, praktickou a plně 
funkční hasičárnu. Novou 
hasičárnu staví už od loň-
ského března fi rma Uniko Pí-
sek na okraji obce ve směru 
na Červený Hrádek. Náklady 
na její výstavbu jsou 16,5 mi-
lionu korun a je spolufi nan-
cována z Ministerstva vnitra, 
Středočeského kraje a MAS 
Sedlčansko. Více než 40 % 
nákladů ovšem hradí obec 
z vlastních zdrojů. 

O sociálním bydlení jsme 
psali vloni v létě. Jedná se 

o rekonstrukci budovy staré 
školy, kde vzniknou tři bez-
bariérové byty pro osoby 
v bytové nouzi a klubovna 
pro seniory. Byty budou 
sloužit sociálně vylouče-

ným osobám, které nemají 
možnost vlastního bydlení 
v důsledku nepříznivých 

životních situací. Vytvoření 
sociálních bytů bude spoje-

no i s poskytováním služeb 
sociální práce, které bude 
zajišťovat obecně prospěšná 
společnost Mela. Ta bude 
nabízet především poraden-
ství v oblasti dluhů, hledání 

zaměstnání, pomoci obětem 
trestných činů apod. Obec 
doufá, že projekt bude mít 
dopad i na snížení míry deli-
kvence a kriminality vznika-
jící z důvodu bytové nejisto-
ty. Byty jsou zamýšlené pro 
minimálně tří či čtyřčlennou 
rodinu. Budou pronajímány 
maximálně za 5 742 Kč nebo 
za 6 772 Kč (v případě vět-
šího bytu). Předpokládané 
náklady na rekonstrukci 
jsou 16 milionů Kč, z toho 
zhruba 11 milionů činí pod-
pora a spolufi nancování 
z Ministerstva pro místní 
rozvoj. Rekonstrukce začala 
v prosinci a dokončena by 
měla být v září. 

„Další významnou akcí, 

která by měla být letos zahá-

jena, je rozšíření vozovky, vy-

budování nového chodníku 

a výstavba nové opěrné zdi 

u základní školy s předpoklá-

danými náklady asi 8 milionů 

korun,“ vyjmenovává staros-
ta Krameš. Kromě toho obec 

připravuje projekt přivaděče 
pitné vody pro Dohnalovu 
Lhotu a Janov. Pokud bude 
vypsán vhodný dotační titul, 
obec bude žádat o spolufi -
nancování. 

„Letos budeme pokračovat 

v opravě hřbitovní zdi druhou 

etapou, tam se nám podařilo 

zajistit dotaci z Ministerstva 

zemědělství. Provedeme dle 

fi nančních možností i opravy 

místních komunikací a další 

drobné investiční akce,“ do-
dává Krameš. První etapu 
opravy hřbitovní zdi zajiš-
ťovala místní stavební fi rma 
Petra Pánka. Dokončena 
byla v srpnu loňského roku 
za 670 000 Kč, přičemž dota-
ce od ministerstva byla 300 
tisíc korun. 

Michaela Faktorová

Nová hasičská zbrojnice pro JSDH Kosova Hora

Fotovoltaické panely na kosohorské škole

Dokončení ze strany 1
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půlky si organizátoři připra-
vili delší etapy, než byly vy-
tyčené v té první. Posádky 
také čekalo větší množství 
velkých dun. Víkend zaháji-
li závodníci na trase dlouhé 
605 km v závodním tempu 
ve směru z Hailu do ob-
lasti Al Duwadimi. Tam už 
se posádky mohly těšit 
i na duny. Do těch prvních 
dorazily až za tmy.

„Jak jsme se ale těšili 

na první velké duny, tak 

jsme zrovna nemysleli jet je 

ve tmě. To prostě nechcete, 

vůbec nevidíte, kam jedete. 

Máme toho dneska docela 

dost, takže jsem s druhým 

místem rozhodně spokoje-

ný,“ nechal se v cíli slyšet 
Macík. Bohouš absolvoval 
etapu bez újmy, takže hlav-
ní náplní práce mechaniků 
bylo vyklepat z něj písek.

Nedělní  et apa byla 
dlouhá 419 závodních km. 
Poprvé došlo k rozdělení 
tras pro různé kategorie 
vozidel. Pro kamiony byla 
nachystaná trasa se stří-
dáním rychlých a technic-
kých úseků a také výletem 
do hor. Navíc ráno pršelo 
a tak se dal očekávat dra-
matický průběh.

Závodní týmy se ten-
tokrát do dun dostaly už 
za světla. „Velká část etapy 

byla rozbitá a kamenitá, ale 

užili jsme si i duny. V nich 

jsme se vzájemně prohnali 

s Mitchelem van den Brin-

kem, který jede prakticky 

ve stejném kamionu, jako je 

náš Bohouš. Ke konci etapy 

se pořadí tedy úplně pro-

míchalo, my jsme taky pár 

minut ztratili, ale naštěstí 

kvůli ničemu vážnému,“ 

ohlížel se za etapou, kte-
rou skončili na třetím mís-
tě, Martin Macík.

Tím, že rozdílné katego-
rie měly také rozdílné tra-
sy, bylo snadné nechat se 
oklamat vyjetými stopami 
a ztratit se. „Na tuto fázi nás 

už nějakou dobu upozorňu-

jí. Věděl jsem, že tam bude 

spousta křížících se cest, 

a pokud budeme následovat 

ty špatné, mineme průjezdní 

body a ztratíme čas. Naštěs-

tí mohu hrdě říci, že jsme 

zasáhli každý waypoint,“ 

Martin Macík přivezl do Sedlčan další beduíny
chválil si v cíli navigátor To-
mášek.

„Asi dvakrát se nám 

něco trochu nezdálo, tak 

jsme to radši vylezli ven 

zkontrolovat. Ono je to 

vždy lepší, protože z nějaké 

prkotiny jako třeba kámen 

uvízlý někde, kde nemá 

co dělat, se při zanedbání 

může zbytečně stát větší 

problém. A pak místo pár 

minut ztratíte klidně hodinu 

nebo celou etapu,“ vysvět-
loval ztrátu na první etapo-
vé místo mechanik David. 
Na celkovém prvním místě 
se nic nezměnilo.

Dlouhé etapy 
se střídaly 
s krátkými

Osmá etapa měla té-
měř pět set závodních 
kilometrů. Celkově mu-
sely posádky urazit trasu 

dlouhou 737 km. Navíc 
to na konci podle Macíka 
vypadalo jako výlet ka-
menolomem. Přesto byli 
nejrychlejší: „Od začátku 

do konce to byla vypalovač-

ka, vůbec jsme se v tempu 

nedrželi zpátky. Museli 

jsme se vracet pro jeden 

bod a na konci jsme dojeli 

snad všechny buginy, ale to 

nás vlastně vůbec nezdrže-

lo, takže jsem si to opravdu 

užil,“ vyprávěl v cíli.
Naopak devátá etapa 

byla dlouhá jen 357 km. 
Vedla z Rijádu do oblasti 
Haradh. Byla velmi rychlá, 
časové rozestupy mezi jed-
notlivými závodníky byly 

minimální. „Většina etapy 

odsejpala, šlapali jsme Bo-

houšovi na krk a drželi se 

na předních pozicích. Roze-

stupy byly do minuty, takže 

jsme všichni jeli v podob-

ném tempu. Bohužel v ne-

utralizaci jsme se potkali 

s dalšími kategoriemi, takže 

až do cíle jsme jeli v prachu 

a pořádně jsme nic nevidě-

li,“ popisoval průběh etapy 
Macík a narážel na chyták 
v navigaci: „Dneska mě to 

trochu mrzí, protože ten 

chyták nás stál pár minut. 

Nebyli jsme si úplně jistí, že 

jsme trefi li správný směr, 

takže jsme chvíli kroužili. 

To se prostě v prachu občas 

stane, ale je to škoda,“ vy-
světloval navigátor Franti-
šek Tomášek.

Druhá nejkratší etapa 
letošního závodu, desátá, 
zavedla závodníky do ob-

lasti Empty Quarter. Etapa 
vedoucí do Shubaytah mě-
řila jen 120 závodních kilo-
metrů. Po přejezdu dlou-
hém přes 500 km se Macík, 
Tomášek a Švanda postavili 
na start náročné etapy plné 
vysokých dun. „V dunách je 

to vždycky jako na houpač-

ce. Nemůžete to přepálit, ale 

taky nemůžete jet moc po-

malu, protože pak se zkrát-

ka nahoru nedostanete. Nás 

duny baví právě kvůli jejich 

náročnosti, takže jsem si to 

dnes užíval,“ pochvaloval si 
v cíli pilot kamionu.

Jedna duna ale stála 
mechaniky spoustu práce: 
„Martin se dneska trochu 

rozvášnil, takže jednou sko-

čil tak, až nám na Bohoušo-

vi prasklo přední sklo. Do-

stal docela ránu i na spodek, 

tak se na to mrkneme a po-

ladíme, co bude potřeba, ať 

můžeme zítra zase vyrazit 

do písku,“ hodnotil mecha-
nik David Švanda.

Jedenáctá etapa se ode-
hrávala v dunách, ve kte-
rých závodníci ještě nikdy 
nejeli. Navíc startovala třída 
kamionů jako první, takže 
první vozy jely naprosto 
čistým terénem beze stop. 
To ale Macíka nezpomalilo. 
„Všichni si duny náramně 

užíváme, já teda asi nejvíc. 

Posílali jsme to tam, jeli jsme 

si vlastní stopu, František 

královsky navigoval, takže 

jsme se museli jen jednou 

trochu vyhrabávat. S tím 

nám pomohl Mitchel van 

den Brink, za kterým jsme 

pak dojeli až do cíle, takže 

tomu patří velké díky,“ popi-
soval v cíli Macík.

„Bylo to poměrně nároč-

né, protože před vámi je 

zkrátka jen písek. První dva 

kamiony jely někudy, kudy 

mi to nesedělo, takže my 

jsme to vzali jinudy a byla to 

správná volba. Jednou jsme 

se trochu sklouzli, ale jinak 

čistá práce a Martin dneska 

za volantem válel,“ připojil 
své hodnocení další vítězné 
etapy František Tomášek.

Vítězný závěr 
zpestřil hromadný 
start

Na závodní tým, který 

měl na prvním místě prů-
běžného pořadí dvě hodi-
ny náskok, čekala poslední 
etapa, jen 61 km dlouhá, 
s cílem v bivaku a netra-
dičním hromadným star-
tem. Kamiony startovaly 
ve skupinách po čtyřech, 
celá špička se tak vydala 
do boje na posledních kilo-
metrech pohromadě.

„Nebudu lhát, měl jsem 

trochu strach. Kluci měli 

solidní náskok, ale kdyby se 

cokoliv stalo, mohli klidně 

etapu nedokončit. A to by 

byl velký problém,“ popi-
soval pocity své i celého 
týmu Martin Macík starší, 
hlava MM Technology. Na-
štěstí se pesimistický scé-
nář nekonal. Sedlčanská 
posádka dojela v této eta-
pě na třetím místě a tak jí 
náskok z předchozích etap 
na celkové vítězství poho-
dlně stačil.

Kategorie kamionů le-
tos přinesla těsné souboje 
a velkou konkurenci jak 
z řad českých závodníků, 
tak kamionů, které vze-
šly ze sedlčanské dílny. 
„Z výhry mám samozřejmě 

ohromnou radost, i když 

to na mně asi není úplně 

vidět. S klukama v kabině 

a celým týmem jsme makali 

a neměli jsme to rozhodně 

zadarmo, očekávání byla 

velká. Děkuji všem, kdo 

nám drželi palce, našim 

rodinám, partnerům, bez 

kterých bychom tady nebyli 

a samozřejmě fanouškům, 

protože ta podpora byla 

neskutečná,“ říkal v cíli 
vděčně Martin Macík, pro 
kterého byla obhajoba loň-
ského vítězství náročným 
úkolem.

„Letošního beduína je 

možná potřeba vážit si 

ještě víc. Byl to náročnější 

závod, větší konkurence, 

a hlavně nový kamion, se 

kterým jsme měli za sebou 

dosud jen Rallye du Maroc. 

O to víc bylo nutné mít 

v zádech skvěle fungující 

tým. Lepší partu než MM 

Technology, si člověk ne-

mohl přát,“ svěřoval se 
Macík svým fanouškům 
na sociální síti.

Olga Trachtová 

Hadáčková
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rodiny, které se zde chtě-

ly usadit, ale nebyly zde 

žádné dostupné pozemky 

pro výstavbu rodinných 

domů. Jsme rádi, že obec 

prodala pozemky rodinám 

s dětmi. Ty zde budou mít 

trvalé bydliště a obec díky 

tomu vyšší daňové příjmy 

a zároveň děti z těchto ro-

din naplní naši základní 

Stavební parcely zajistí 
domov mladým rodinám

školu. Letos chceme v této 

myšlence pokračovat a dě-

lat kroky k rozšíření zá-

stavbového území, kde by 

mělo vzniknout celkem 

dvacet parcel pro výstav-

bu rodinných či bytových 

domů. Z toho deset pozem-

ků bude v majetku obce,“ 

vysvětluje starosta obce 
Václav Vozábal. 

Jana Motrincová

Městská policie Sedlčany
hledá nové kolegy do svých řad

Požadavky: výborný zdravotní stav a dobrá fyzická kondice, 
starší 18 let, česká národnost, řidičský průkaz sk. B, zbrojní 

průkaz výhodou, občanská a společenská bezúhonnost, 
dosažené úplné střední vzdělání s maturitou

Nástup možný ihned

V případě zájmu volejte na tel.: 604 260 875 
nebo pište na e-mail: valentova@mesto-sedlcany.cz

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 4/25 

Prodám vestavnou horkovzdušnou 
troubu Whirpool. Tel.: 721 167 716.       5/25

Pronajmu garsonku v Sedlčanech, 
pouze solidní jednání, 2 platby předem. 
Tel.: 732 854 124.                            6/25 

V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.              7/25

Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Lahůdky Vojkov, s. r. o.
provozovna Vojkov 20
přijme zaměstnance na pozici 

ADMINISTRATIVNÍ  PRACOVNÍK
hlavní pracovní poměr
Náplň práce:
telefonická a emailová komunikace se zákazníky – příjem objednávek
vystavení dokladů k expedici, vystavení dodacích listů, faktur
elektronické odesílání dokumentů, tisk etiket

Požadujeme:
znalost práce v účetnictví, word, excel
středoškolské vzdělání, pečlivost, samostatnost
zodpovědnost, komunikativnost, organizační schopnosti
práce v kolektivu

Bližší informace na tel.: 603 283 211
E-mail: jitka.tresnakova20@seznam.cz

Krmiva Skalický – Luhy 19, Prosenická Lhota

Otevírací doba: po tel. dohodě kdykoliv

Tel.: 736 446 094, 603 776 987

Krmiva pro - slepice, kachny, husy, 
pštrosy, bažanty, křepelky, králíky, 
prasata, skot, brojlery, krůty 

Po tel. dohodě závoz možný

Střední odborné učiliště 
Sedlčany, Petra Bezruče 364

bude ve školním roce 2025/2026 otevírat:
3leté učební obory

Znovu otevíráme NÁSTAVBOVÝ MATURITNÍ OBOR

ZAHRADNICKÉ PRÁCE (E)

OPRAVÁŘ ZEMĚDĚLSKÝCH STROJŮ

KUCHAŘ–ČÍŠNÍK

CUKRÁŘKADEŘNÍK

ZAHRADNÍKINSTALATÉR

POTRAVINÁŘSKÁ VÝROBA (E)

Podnikání: denní forma – 2 roky
Podnikání: dálková forma – 3 roky

(Podmínka přijetí – složení jednotné přijímací zkoušky na střední školu.)

Více informací: 318 822 707, tel. ředitel: 774 730 043
www.sousedlcany.cz, www.facebook.com/sousedlcany

MOŽNOST UBYTOVÁNÍ V DOMOVĚ MLÁDEŽE

Střední odborné učiliště
Sedlčany, Petra Bezruče 364

vyhlašuje výběrové řízení na pozice:
 UČITEL TĚLESNÉ VÝCHOVY 

A UČITEL TECHNICKÝCH (STROJÍRENSKÝCH) PŘEDMĚTŮ
Požadujeme: vysokoškolské vzdělání, plnou způsobilost k právním 

úkonům, odbornou i pedagogickou kvalifikaci, bezúhonnost 
a zdravotní způsobilost

Nástup od 1. 9. 2025. Životopis zasílejte do 15. 2. 2025 
na e-mail: reditel@sousedlcany.cz

Pronajmu byt 3+1 v Sedlčanech. Tel.: 
602 437 479.                    8/25

Pronajmu byt 1+1 v Příbrami. Tel.: 
602 437 479.                    9/25

Řádková inzerce 15 Kč/řádek

PŘÍČOVY Zhruba v jedné 
třetině je v obci projekt Pří-
stavba skladu požárního 
nářadí spolufinancovaný 
Evropskou unií. Jeho cílem 
je zajistit schopnost obecní 
jednotky SDH (Jednotka po-
žární ochrany V) adekvát-
ně reagovat na mimořádné 
události.

V rámci projektu dochá-
zí v Příčovech k přístavbě 

skladu požárního nářadí 
ke stávajícímu objektu po-
žární zbrojnice, ve které se 
nedávno konaly oslavy čty-
řiceti let od jejího dokonče-
ní. „Přístavba byla zahájena 

zhruba v polovině listopadu 

a podle předpokladů by měla 

být dokončena v půlce květ-

na,“ uvedl starosta Příčov 
Michal Jiráček. „Rozšiřován 

je prostor garáže. Protože 

přibývá technika celkově, 

potřebujeme větší skladova-

cí prostory, a mimo jiné zde 

bude uskladněn hasičský že-

břík. Na stavbu jsme získali 

dotaci kolem jednoho milio-

nu korun z Ministerstva pro 

místní rozvoj, integrovaného 

regionálního operačního pro-

gramu. Provádí ji příbramská 

stavební fi rma.“

David Myslikovjan

Zabezpečení schopnosti jednotky 
reagovat na mimořádné události

Dokončení ze strany 1
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REGION V této rubrice 

přinášíme malý průřez 

tím, o čem jsme psali 

v Sedlčanském kraji 

před třiceti lety. Dnes 

vybíráme z třetího čís-

la roku 1995.

***
Jedním z hlavních 

bodů jednání městské 
rady v Sedlčanech byla 
transformace technic-
kých služeb. „Vedení 

města a ředitel technic-

kých služeb předložili 

materiály a podklady pro 

rozhodnutí o tom, jak by 

měly technické služby 

vypadat v budoucnosti. 

Důvodem k transformaci 

je hospodaření, ekonomi-

ka, zainteresovanost pra-

covníků… Jsem osobně 

přesvědčen, že technické 

služby v řadě svých čin-

ností jedou ve starých ko-

lejích. Druhým důvodem 

je, že doposud fungují 

jako příspěvková organi-

zace. Tím se jejich hos-

podaření v podstatě stává 

anonymní,“ uvedl staros-
ta Sedlčan Jiří Burian. 
Na jednání byly předlože-
ny návrhy dvou nových 
forem technických slu-
žeb. První návrh počítal 
s tím, že nadále zůstanou 
příspěvkovou organizací, 
ale s naprosto jasným 
zviditelněním příspěvků 
a jejich konkretizování 
do jednotlivých objedná-
vek města. Druhá varian-
ta předpokládala vytvoře-
ní společnosti s ručením 
omezeným se 100% účas-
tí města. „Přes velkou 

diskuzi v městské radě 

jsme tuto problematiku 

neuzavřeli. Nakonec bylo 

přijato usnesení, ve kte-

rém bylo řediteli tech-

nických služeb uloženo 

vypracovat ekonomický 

rozbor, prognózu a kalku-

laci nákladů jednotlivých 

činností pro vytvoření s. 

r. o. K tématu se vrátí-

me na dalších jednáních 

rady,“ dodal starosta.

***

Vedení sedlecko-pr-
čické radnice jednalo 
s Okresním úřadem Be-
nešov o udělení statutu 
pověřeného úřadu. Zá-
stupci okresního úřadu 
již při jednání naznačili, 
že by v tomto směru ne-
chtěli sedlecko-prčické-
mu regionu komplikovat 
život, ale naopak mu 
pomoci. Události pak na-
braly překvapivě rychlý 
spád, a tak mělo řadě 
obyvatelům brzy skončit 
dojíždění na úřady do Vo-
tic. Na prčické radnici 
měl mít své pracoviště 
fi nanční a pracovní úřad. 
Přímo na MÚ Sedlec pak 
několik dní v týdnu úřa-
dovat pracovnice okresní 
správy sociálního zabez-
pečení. Udělení statutu 
pověřeného úřadu mělo 
rovněž znamenat rozšíře-
ní pravomocí stavebního 
úřadu a matriky.

***
Obyvatelé Sedlčan-

ska se vyznačovali ur-
čitou zdrženlivostí vůči 
rychlé zdravotní pomo-
ci. Pokud měli k dispo-
zici auto, i těžce nemoc-
ného pacienta si často 
do nemocnice odváželi 
sami. „Stává se, že rodi-

na přiveze k vyšetření 

i vážně nemocného paci-

enta. A to v řadě případů 

i postiženého infarktem 

myokardu, kdy během 

převozu do nemocnice 

může dojít k řadě kom-

plikací, jejichž násled-

kem může dotyčný i ze-

mřít. Lidé jsou sami proti 

sobě, když toto dělají. 

V žádném případě nedo-

razí do nemocnice dřív, 

než bychom se na místo 

dostavili my. Stačí zved-

nout telefon, vytočit číslo 

155 a nejpozději do dvou 

m i n u t  j i ž  v y j í ž d í m e 

s veškerým vybavením 

k poskytnutí první pomo-

ci,“ komentoval situaci 
vedoucí sedlčanské zá-
chranky Antonín Man-
dovec.        -mk-

Stalo se před 
30 lety (45)

PETROVICE V Obecním 
domě v Petrovicích se 
bude v neděli 26. ledna 
od půl druhé odpoledne 
konat včelařská výroční 
schůze, která je určena pro 
petrovické včelaře. Na tu 
posléze naváže přednáška. 

„Od čtyř hodin se usku-

teční včelařská přednáška, 

které se může zúčastnit i ve-

řejnost,“ informuje jednatel 
Základní organizace České-
ho svazu včelařů Petrovice 
Petr Čihák. „Přednášejícím 

bude lékař a včelař Jiří 

Brožek z Černošic u Prahy. 

Zvolenými tématy jsou zís-

kání, zpracování a využití 

včelích produktů a apitera-

pie, což je forma alternativ-

ní medicíny s pomocí včel 

a jejich produktů.“

Jana Motrincová

PETROVICE Obecní dům 
v Petrovicích se v pátek 
17. ledna stal dějištěm slav-
nostního školního plesu, 
jehož hlavními pořadateli 

byli žáci deváté třídy. Spo-
lečně se svými pedagogy 
a dalšími pracovníky školy 
přichystali večer plný zá-
bavy a emocí. 

Večer zahájila ředitelka 
školy Hana Vošahlíková, 
následovalo předtančení 
dětí z mateřské školy, jež 
si svým výkonem vyslou-
žily veliký potlesk. Hlavní 
část večera patřila deváťá-
kům, kteří se díky slav-
nostním účesům, šatům 
a oblekům změnili k nepo-
znání. Slavnostního aktu 
stužkování se ujal třídní 
učitel Jan Bolek, jeho asi-
stentka Petra Vondrášková 
a ředitelka Vošahlíková. 
Po společném přípitku ne-
alkoholickými nápoji došlo 
na tradiční focení. Jedním 
z vrcholů večera bylo spo-
lečné předtančení deváťá-
ků, kteří se na ně pečlivě 
připravovali řadu týdnů. 
Přes počáteční trému před-
vedli skvělý výkon, který 
publikum ocenilo bouřli-
vým potleskem. K plesové 
atmosféře přispěla i boha-
tá tombola a hudební do-
provod kapely Signál. 

Sabina Motrincová

Deváťáci sklidili za předtančení 
bouřlivý potlesk

Včelařská přednáška je 
určena i pro veřejnost

Třídní učitel Jan Bolek dostal od svých žáků dárek v podobě Oskara.

Žáci deváté třídy
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se mohli pokusit uspořá-

dat městský ples. Právě 

za předpokladu, že by 

nám zemědělský podnik 

pomohl, protože by to 

na nás samotné bylo příliš 

velké sousto. A vzhledem 

k tomu, že tady tak všich-

ni dnes sedíte, je vidět, se 

to podařilo,“ ocenil reak-
ci nejen obyvatel města 
na novinku.

„Ti, co sem chodí bě-

hem plesové sezony pravi-

delně, ví, že tady míváme 

sportovní ples, myslivecký 

a další. To jsou specifické 

plesy, někdy i v odleh-

čeném stylu. My jsme se 

rozhodli, že se pokusíme 

co nejvíce přiblížit stan-

dardnímu plesu,“ zmínil 
Jaroslav Kříž a poukázal 
na volbu moderátora, hu-
debního doprovodu a or-
ganizace. Vedení města 
na plakátu také uvedlo 
požadovaný formální dre-
ss code, což ale velká část 
přítomných nedodržela. 
„Netradičně jsme dávali 

důraz na formálnější dre-

ss code. Chtěli jsme se ze-

jména vyhnout tomu, aby 

zde byli lidé pouze v bo-

taskách nebo džínách, což 

se občas stává. Když to má 

být opravdu ples jako ples, 

tak k tomu zkrátka šaty 

Jihočeské dechy prozvučely 
krásnohorský sál

a oblek patří,“ vysvětlil 
starosta města.

V  r á m c i  p ro g r a m u 
se mohli přítomní těšit 
na dvě taneční vystou-
pení. To první předved-
ly dívky z českobudě-
j ov i c k é h o  t a n e č n í h o 

studia No Limit v rytmu 
hip hopu, afro a house 
dance. O několik de-
sítek minut později se 
na parketu objevila tyč 
připravená na vystoupe-
ní v pole dance. V rámci 
doprovodného progra-
mu bylo možné využít 
fotokoutek, někteří ná-

vštěvníci plesu využili 
také možnost rautu.

V tombole, ve které 
vyhrával každý lístek, 
nechybělo 18 slosovatel-
ných hlavních cen. Nejo-
riginálnější cenou, která 
nebyla losovaná, ale byla 
slavnostně předána před 
losováním těch hlavních, 
bylo 30 minut na stupátku 
popelářského vozu.

Jan Šťastný 
moderoval ples 
skoro doma

Večerem provázel zná-
mý herec Jan Šťastný. 
„Já jsem se na tomto jevi-

šti ocitl už pár let dozadu 

na plese sportovců. V té 

době jsem vůbec netušil, 

že tady budu stát znovu, 

ale už ne jako úplný host, 

ale troufnu si to říct, začí-

nám se cítit jako lokální 

patriot. Začínám se tady 

cítit jako doma,“ uvedl 
ve svém prvním vstupu.

„Někdy v létě jste si 

mohli všimnout zvláštní 

postavy, rozcuchané, při-

pozarostlé, ve špinavých 

kraťasech a natrženém 

tričku, která se po měs-

tečku potuluje mezi sta-

vebninami, obchůdkem, 

restaurací a benzínovou 

pumpou, kde vždy ráda 

posed í ,  dá  s i  c i gárko 

a kafe z automatu. Tak to 

jsem byl já,“ vysvětlil se 
šibalským úsměvem svůj 
patriotismus.

„Dokonce se mi podaři-

lo letos navštívit několikrát 

i zdravotní středisko a do-

stat pár dobře mířených 

ran do hýžďového svalu. 

Tak jsem si řekl, že když 

už tu navštěvuju doktora, 

tak jsem tady skutečně 

doma. A byl bych rád, aby 

tomu tak zůstalo po mno-

ho dalších let. Doufám, že 

my, pražské naplaveniny, 

vám tady nebudeme dělat 

ostudu. Že mi občas někdo 

půjčí bagr, kolečko, krum-

páč a podobné nářadí. 

Zkrátka, že se tu budeme 

s mojí manželkou a dítě-

tem cítit stejně dobře, jako 

se za ty dnes už tři roky 

tady cítím,“ dodal.

Hrálo plné 
pódium 
hudebníků

K tanci i poslechu hrál 
Jindřichohradecký Big 
Band pod vedením Zdeň-
ka Zadražila. Na pódiu, 
které bylo zcela zaplněné, 
se objevilo čtrnáct de-
chových nástrojů, kytara, 

bubny a klávesy. Zpívali 
Magdalena Jungwirthová, 
Andrea Kaňková, Jiří Hro-
mádka a Michael Malý.

„Včera jsem si zase 

uvědomila, že v profesi-

onálním světě je důležitý 

dělat věci poctivě a dobře, 

ale nejdůležitější je dě-

lat to s láskou, pokorou, 

a hlavně s radostí. Bez 

ohledu na to, jestli to dě-

láte jako práci nebo ne, 

tohle nikdy nesmí zmizet! 

A nejkrásnější je, když se 

takových lidí, kteří to ctí, 

najde na jednom pódiu to-

lik. Takže pojďme si každý 

okamžik užít. Já už to ne-

chci jinak,“ pochvalovala 
si Magdalena Jungwirtho-
vá druhý den na sociální 
síti profesionalitu hudeb-
ního tělesa, které spolu 
hraje již dvanáct let.

O půlnoci vyklidilo 
pódium toto velké těle-
so a nahradila ho trojice 
hudebníků s názvem Sil-
ver Voices. Jiří Hromád-
ka tak na pódiu zůstal 
a provázel tanečníky až 
do konce plesu.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Dokončení ze strany 1
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Rubriku Kalendář připravuje Michaela Faktorová

 KONCERTY, 
ZÁBAVY, PLESY

 Sedlčany – muzeum
23. 1. Večer s Jiřím 

Smržem

hudební večer s básníkem, 

kytaristou a skladatelem 

Jiřím Smržem; 18:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
24. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

Ešner Band

 Dublovice – pohostin-
ství Na Nový
24. 1. Obecní ples

k poslechu a tanci hrají 

Podříci; 19:00

 Sedlčany – Pohoda club
24. 1. Oldies party

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

25. 1. Rocksana

koncert k oslavě 10. naroze-

nin kapely Rocksana; 20:00 

31. 1. Legendario party

hraje DJ Míra Šmarda; 21:00

1. 2. Pololetní party

hraje DJ Basslicker z rádia 

Kiss; 21:00

 Vrchotice – Na Františku
25. 1. Hasičský ples SDH 

Vrchotice

k poslechu a tanci hraje 

Hošna Band

 Kňovice
25. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

kapela Covers

 Vysoký Chlumec – Sta-
rá hospoda, sál U Kohoutů
25. 1. Sportovní ples SK 

Vysoký Chlumec

k tanci a poslechu hraje 

kapela Repete; 19:00

 Křepenice
25. 1. Hokejový ples

k tanci a poslechu hrají 

Podříci; 20:00

 Petrovice – Obecní dům
25. 1. Maškarní ochotnic-

ký ples

k poslechu a tanci hraje Eš-

ner Band, bohatá tombola, 

soutěž o nejlepší masku, 

scénky; 20:00

 Štětkovice – hasičská 
zbrojnice
25. 1. Hasičský ples

k tanci a poslechu hraje 

kapela Static; 20:00

 Prosenická Lhota – sál 
pohostinství
31. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje Eš-

ner Band, bohatá tombola; 

20:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům 
1. 2. Sportovní ples

k poslechu a tanci hraje ka-

pela Midi, moderátor a DJ 

Roman Anděl; 19:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
70. výročí založení KDJS

výstava připomínající 70 let 

fungování KDJS

 Sedlčany – knihovna
FotoFlegmatici Sedlčany 

pošestnácté

výstava fotografi í členů klu-

bu FotoFlegmatici; do 5. 2.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Svatební a společenské 

šaty Pavlíny Spilkové

výstava originálních šatů 

letošní plesové a svatební 

sezóny; do 28. 2.

 Petrovice – knihovna
Generace Z

výstava prací žáků 8. a 9. 

tříd ZŠ Petrovice

 PŘEDNÁŠKY

 Votice – klášter
22. 1. Podél moře v Čer-

né Hoře

cestovatelská přednáška 

Libora Drahoňovského 

spojená s promítáním foto-

grafi í; 17:00

 Petrovice – Obecní dům
26. 1. Získání, zpraco-

vání a využití včelích 

produktů a apiterapie

včelařská přednáška se 

včelařem Jiřím Brožkem 

z Černošic u Prahy; 16:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
25. 1. Aby bylo jasno

britskou komedii uvádí 

Divadlo Palace; 19:00

 Sedlčany – kult. dům

26. 1. Štístko a Poupěn-

ka: Největší show

pohádkové hudební před-

stavení pro děti; 10:00

26. 1. Lucerna

pohádkovou hru Aloise 

Jiráska uvádí Spolek diva-

delních ochotníků Petrovi-

ce; 19:00

28. 1. Anna ze Zeleného 

domu

na inscenaci zve literárně-

-dramatický obor ZUŠ; 17:00

30. 1. Karel Vágner a Hol-

ky z naší školky hosty 

Václava Žmolíka

pořad moderátora Václa-

va Žmolíka s populárním 

kapelníkem a skladatelem 

Karlem Vágnerem; 19:30

2. 2. Zlatovláska

muzikálovou pohádku pro 

děti uvádí Divadlo Natalie 

Venturové; 15:00

4. 2. Mam’zelle Nitouche

nejhranější dílo pařížské 

operety uvádí Severočeské 

divadlo Ústí nad Labem; 

19:00

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR 
1. 2. Malý princ

loutkové divadelní předsta-

vení pro děti uvádí Divadlo 

Já to jsem; 16:00

 KINO

 Votice
22. 1. Ježek Sonic 3

akční komedie pro děti; 17:00

23. 1. Na plech

česká komedie; 20:00

30. 1. Dozorkyně

dánsko-švédské drama; 20:00

 Sedlčany
23. 1. 2001: Vesmírná 

Odyssea

fi lmový klub, americko-brit-

ský fi lm; 20:00

24. 1. Léto s Evženem

česká rodinná komedie; 20:00

25. 1. Aznavour

francouzské životopisné 

drama; 20:00

31. 1. V dobrém i zlém

česká komedie; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
22. 1. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – Rumo-

la; 18:30

HC Olbramovice – HC 

Huroni Vršovice; 20:25

24. 1. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – HC 

Domino; 18:30

HC River Boys Zvírotice – 

HC Rebel Sázava; 20:25

25. 1. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – Šev-

ci Nový Knín; 14:00

Stará garda Štětkovice – HC 

Bubák Chlum; 16:00

HC Huroni Vršovice – Ryb-

níkáři; 18:00

26., 31. 1., 2. 2. Veřejné 

bruslení

14:00–16:00

26. 1. Pohárové utkání

Novit Neveklov – HC Kňovi-

ce; 16:30

HC Čerti Votice – HC Hrá-

dek; 18:25

AHC Nový Knín – HC Ol-

bramovice; 20:20

27. 1. Pohárové utkání

HC Domino – HC Kačeři 

Příčovy; 18:30

DSK Daleké Dušníky – 

Stará garda Štětkovice B; 

20:25

29. 1. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Miličín; 18:30

HC Rebel Sázava – Stará 

garda Štětkovice; 20:25

31. 1. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

Čerti Křepenice; 18:30

Rumola – HC River Boys 

Zvírotice; 20:25

1. 2. Hokejový zápas

Tatran Sedlčany – HC Be-

rounští Medvědi; 17:00

2. 2. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – Rybníká-

ři; 19:00

 Oříkov
26. 1. Zimní žabácká 

procházka

procházka přes Poušť sv. 

Marka, trasa 11 km, pořádá 

Sportovní klub DA-BA; 13:00

 Monínec – skiareál
26. 1. Dark Snow Monínec

12. ročník večerního lyžař-

ského závodu pro veřejnost, 

testování lyží Atomic; 20:00

 Sedlčany 
1. 2. Putování Pod Křídly

turistický pochod

 OSTATNÍ

 Sedlčany – nám. T. G. M.
22. 1. Přivítání vítězů 

Dakaru 2025 

18:00

 Sedlčany – knihovna
22. 1. Hajánek

podvečerní čtení příběhů 

o koních pro děti; 17:00

24. 1. Stínové divadlo

stínové divadlo, navazuje 

Dobrodružná výtvarná 

dílna; 15:00

31. 1. Pohádková babička

čtení z knihy Daniely Krolu-

pperové, navazuje Kuchař-

ská výtvarná dílna; 15:00

 Sedlčany – hvězdárna
24., 25., 31. 1., 1. 2. Pozo-

rovací program

18:00–21:00

 Monínec – skiareál
26. 1. Pigy & Lily

den pro děti, show s Mlsot-

kama a Hopy Hop!, Pigy 

a Lily, Kubovo kouzlování, 

taneční diskohrátky; 10:30

 Počepice – U Radešínka
26. 1. Malování s Václavem 

Mikolášem v Perníčkovně

výtvarný workshop pro děti 

pod dohledem zkušeného 

malíře; 13:00

 Klučenice – restaurace 
U Kostíků 
1. 2. Klučenické šachování

šachový turnaj; 13:00

 Kňovice
1. 2. Dětský karneval

14:00

 Petrovice – Obecní dům
2. 2. Dětský karneval

klauni Bob a Tom, tombo-

la; 14:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 9:00–18:00

Sedlčany – náměstí
ve středu 22. ledna 

Přivítání vítězů 
Dakaru 2025 

od 18 hodin
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JESENICE V klubovně místní 
hasičské zbrojnice se v so-
botu 18. ledna uskutečnila 
výroční členská schůze 
Sboru dobrovolných hasičů 
Jesenice. Bilancování hasič-
ské roku se ujal starosta sbo-
ru Miroslav Hrstka. 

„Nejvýznamnější spole-

čenskou akcí v naší obci se 

stala hasičská slavnost kona-

ná u příležitosti 130. výročí 

založení hasičského sboru 

v Jesenici. Pozvání na jubilej-

ní oslavu přijal senátor Petr 

Štěpánek a zástupci dobro-

volných hasičských sborů 

hasičského okrsku Jesenice 

a Sedlec-Prčice. Duchovního 

aktu – modlitby a žehnání 

zrekonstruované hasičské 

zbrojnice a hasičských vo-

zidel – se zhostil sedlčanský 

farář Lukáš Okurka. Za dlou-

holetou spolkovou činnost 

udělilo Okresní sdružení 

hasičů Příbram našemu sbo-

ru medaili Za příkladnou 

práci,“ uvedl Hrstka a připo-
mněl také organizačně ná-
ročné pořadatelství. „V loň-

ském roce jsme převzali 

odpovědnost za uspořádání 

pátého a šestého kola Brd-

ské ligy 2024. V jesenickém 

fotbalovém dolíčku jsme 

pro rekordní počet 35 hasič-

ských týmů připravili ideální 

sportovní podmínky včetně 

technického zázemí.“ Ha-
siči vloni také uspořádali 
Jesenický víceboj (netra-
diční soutěž v hodu sudem, 
zatloukání hřebíků a pivní 
štafetě) a byly pořadateli 
vícero společenských udá-
lostí v obci. 

Velitel sboru Milan Ji-
roušek ve své zprávě uvedl 
spolkové úspěchy v sou-
těžích požárního sportu: 
„Naše družstvo mužů zví-

tězilo v okrskové hasičské 

soutěži v požárním útoku 

pořádané SDH Bor. V jubi-

lejním 10. ročníku Martinic-

ké osmy vybojovalo první 

místo v kategorii muži PS 

8 a muži PS 12. Soutěžním 

vrcholem byla naše účast 

v seriálu Brdské ligy a Bene-

šovské hasičské ligy.“

Jesenická výjezdová jed-
notka byla vloni povolána 
k 16 zásahům.

František Vávra

SEDLČANY První letošní 
vernisáž v městském mu-
zeu, která se konala ve čtvr-
tek 16. ledna, se nesla 
ve znamení nové expozice, 
která hrála nebo bude hrát 
významnou roli v životě 
mnohých účastníků toho-
to slavnostního setkání. Až 
do konce února zde jsou 
totiž vystaveny svatební 
a společenské šaty Pavlíny 
Spilkové.

Dvacet devět let 
v oboru 

A u t o r k a  v y s t a v e -
ných šatů strávila dětství 
na Roudném, nyní žije 
v Dublovicích a vede za-
kázkové krejčovství a půj-
čovnu šatů v Sedlčanech 
u autobusového nádraží. 
Pavlína pracovala v zakáz-
kovém krejčovství v Příbra-
mi a posléze byla u České 
pošty. Zhotovování, půjčo-
vání šatů a zakázkové krej-
čovství se stalo nejenom 
jejím koníčkem, ale i ved-
lejším pracovním pomě-
rem. V současné době se 
věnuje výhradně půjčov-

ně, krejčovství, návrhářství 
a konstruktérským pracím. 
V oboru je již dvacet de-
vět let. Aktuální výstava 
v městském muzeu je vý-
sledkem dvouleté přípra-
vy, která spočívala ve zho-
tovení modelů od jejich 
návrhu přes střih po ušití, 
vyšití a dokončovací práce 
na modelu.

Výloha Pavlíny 
zaujala

„Člověk chodí po Sedlča-

nech a dívá se, co se obje-

vuje ve výlohách,“ přiblížil 
ředitel městského muzea 
David Hroch to, co před-
cházelo kontaktu s autor-
kou a dohodě o zamýšlené 
výstavě. „Mně zaujala výlo-

ha právě Pavlíny Spilkové, 

oslovil jsem ji a slovo dalo 

slovo. Jsem velmi rád, že 

jsem ji ani nemusel moc 

přesvědčovat, a že se tato 

výstava uskuteční. Měl jsem 

z toho příjemný pocit. Před 

několika dny jsem si zapnul 

televizi a sledoval pořad 

z nádherného prostředí Ná-

rodního muzea. Důležité 

pro mě v tu chvíli ani tak ne-

byl obsah pořadu, ale spíše 

to, jak tam přišli lidé oble-

čeni. Byl tam pan prezident 

Petr Pavel, který byl oblečen 

tak, jak se sluší pro jeho 

úřad a jak to má být, a po-

tom tam také byla přítomna 

bývalá prezidentka Zuzana 

Čaputová. Možná, že se to 

tak teď nosí, ale vypadala, 

jako když jde cvičit do po-

silovny. Říkal jsem si, že by 

bylo dobré si připomínat, že 

by si pro danou příležitost 

měl každý brát právě to, 

co je vhodné a co se nosí.“

Mimořádná 
žákyně

Pavlína Spilková vystu-
dovala integrovanou střed-
ní školu v Příbrami, obor 
oděvnictví, pokračovala 
na textilní fakultě Technické 
univerzity v Liberci a své 
vzdělávání ukončila magist-
erským studiem na Vysoké 
škole zdravotnictví a sociál-
ní práce sv. Alžběty v Bra-
tislavě. Ještě, než Pavlína 
začala studovat na střední 
škole, absolvovala SOU 
v Sedlčanech, obor dámská 
krejčová, a právě její učitel-
ka z této školy byla přítomna 
na čtvrteční vernisáži. 

„Já vždy, když někde 

jsem, tak se pochlubím, že 

jsem Pavlínu učila, protože 

takový žák, jako je ona, se 

učiteli ,narodí´ jednou nebo 

dvakrát za jeho profesní ži-

vot,“ uvedla Marie Sucha-
nová. „Hodně děvčat je ši-

kovných, ale tímto směrem, 

a tak dokonale a krásně umí 

šít jenom ona.“

David Myslikovjan

Expozice nabízí pohled na letošní plesovou a svatební sezónu

Zrekonstruované zbrojnici a hasičským 
vozidlům požehnal farář Lukáš Okurka

Pavlína Spilková (uprostřed) představila na vernisáži svoje spole-
čenské šaty také se dvěma modelkami, Stáňou (vlevo) a Eliškou.

Arsenal Benešov-
Sedlčany – 
Wizards Praha 
4:0 (3:0)
SEDLČANY Arsenal Bene-
šov, v jehož barvách nastu-
pují sedlčanští futsalisté, 
prodloužil svoji domácí 
neporazitelnost a upevnil 
si pozici na prvním místě 
v tabulce ve své skupině 
druhé ligy, když po pře-
svědčivém výkonu porazil 
pražské Wizardy. 

Od začátku byl zápas 
v režii domácích, kteří 
v hale gymnázia hned 
v úvodu zásluhou Malého 
otevřeli skóre. Do polo-
času se dvakrát prosadil 
Kouklík a řada dalších šan-
cí zůstala nevyužita. Druhá 
půle přinesla pouze jednu 
branku, domácí diváky 

potěšil Novotný a uzavřel 
tak skóre na konečných 4:0 
pro Arsenal. 

Příští kolo čeká sedl-
čanské futsalisty důležitý 
zápas v Českých Budě-
jovicích, kde v pátek 24. 
ledna nastoupí proti týmu 
Absolut Černý Dub, kte-
rý se aktuálně nachází 
na třetím místě v tabulce.

-dav-

Futsalisté si 
pojistili první 
místo v tabulce

HODINÁŘSTVÍ 
Stanislava Pokorná
Havlíčkova 705, Sedlčany

Prodej šperků, 
hodinářského zboží, 

investičního zlata, 
šperků z perel 

a přírodních kamenů, 
baterií i do sluchadel...

Po-Pá 8-12 13-16, So 8-11
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SEDLČANY Dlouhodobá pohárová 
soutěž hobby hokejistů pokračova-
la na zimním stadionu další várkou 
zápasů a opět bylo k vidění spoustu 
zajímavých hokejových momentů. 
Potvrdí Bubák Chlum svůj výkon 
z minulého utkání, kdy dokázal po-
razit suveréna první ligy, tým Sáza-
vy? A bude duel Křepenic s Příčovy 
stejně vyrovnaný jako minule, kdy 
Kačeři vstřelili vítězný a jediný gól 
utkání až v poslední třetině? Na tyto 
otázky dal odpověď minulý týden.

Zápas křepenických Čertů s pří-
čovskými Kačery tentokrát vyrov-
naný opravdu nebyl. Zvlášť ve třetí 
třetině Čerti téměř všechny puky, 
co vystřelili na branku soupeře, po-
slali do sítě. Spadlo jim tam doslova 
všechno, co k brance nasměrovali. 
Chlumští hokejisté potvrdili, že je-
jich výkon proti Sázavě nebyl ná-
hodný a neohroženě v dramatickém 
mači vzdorovali dalšímu favoritovi, 
chlapcům od vody.

HC Bubák Chlum – HC 
River Boys Zvírotice 3:4 
(0:2, 1:0, 2:2)

Úvodní gól padl po necelých čty-
řech minutách hry, kdy se po něko-
lika odrazech puku od bruslí hráčů 
dostal do šance před brankovištěm 
Vladimír Kuchár, a nezaváhal – 0:1. 
Hned vzápětí rozehráli zvírotičtí ho-
kejisté přesilovku, a v době, kdy vy-
loučený hráč opouštěl trestnou lavi-
ci, přidal druhý gól chlapců od vody 
Ondřej Žďánský. V závěru třetiny 
měl k dispozici přesilovku i Chlum, 
a nejenže ji nevyužil, ale po samo-
statném úniku útočníka Zvírotic 
mohl inkasovat potřetí.

Hned v úvodu druhé části hry 
dal Zdeněk Malenda mladší kontakt-
ní gól, a najednou se měli chlapci 
od vody co otáčet, aby svůj náskok 
udrželi. Bubáku najednou narostla 
křídla a vyrovnání viselo na vlásku. 
Závěr třetiny byl ale už zase vyrovna-
ný, Zvírotice v něm přestály oslabení, 
a tak se drama přeneslo do třetí třeti-
ny. V jejím úvodu sice Zvírotice při-

špendlily svého soupeře před jeho 
branku, ale vzápětí musely čelit více 
než minutovému oslabení třech hrá-
čů proti pěti. A dvojnásobnou počet-
ní výhodu okamžitě využil Jiří Sůsa 
– 2:2. Osm a půl minuty před kon-
cem Zvírotice opět překlopily vedení 
na svoji stranu, když brejk úspěšně 
zakončil Josef Slaba. Zdálo se, že zá-
věr mače už bude jednoznačně patřit 
chlapcům od vody, zvlášť když přidal 
jejich čtvrtý gól Aleš Huml. Chlum 
navíc potom hrál dvakrát v oslabení, 
jenomže přesně 102 vteřiny před třetí 
sirénou dokázal dát kontaktní gól Li-
bor Sýkora. Zvírotice nakonec měly 
namále, protože současně se závě-
rečným klaksonem po skrumáži před 
jejich brankou už letěly ruce hráčů 
Chlumu nahoru. Výsledek 3:4 ale už 
zůstal v platnosti. Puk buď nakonec 
brankovou čáru nepřešel, nebo se 
za ni dostal až po uplynutí poslední 
vteřiny utkání. 

Výsledky
1. liga: Domino–Štětkovice 2:8, 

Chlum–Zvírotice 3:4, Příčovy–Křepe-
nice 1:13, Rumola–Sázava 6:15. V prv-
ní lize měla většina týmů v době naší 
uzávěrky odehráno už osm utkání. 
První Sázava měla na svém kontě 
čtrnáct bodů, druhé Štětkovice měly 
o jeden bod méně a o další tři zpět 
byly Zvírotice. Poslední osmá Rumo-
la byla stále na nule.

2. liga: Solopysky–Vršovice 1:4, 
Olbramovice–Neveklov 6:10, AHC 
Nový Knín – Ševci Nový Knín 6:4. 
Po sedmi utkáních vedou s dvanác-
ti body Kňovice, druhý tým AHC 
Nový Knín má deset bodů a třetí 
Vršovice jich nasbíraly osm. Po-
slední osmé Olbramovice zůstaly 
na jednom bodu.

3. liga: Štětkovice B – Medvědi 
6:3, HC Votice – Hrádek 3:2, Štětkovi-
ce B – Hrádek 2:3. První Miličín měl 
před naší uzávěrkou dvanáct bodů, 
druhý Hrádek devět a třetí Daleké 
Dušníky osm. Poslední sedmí votičtí 
Čerti získali jediný bod. 

David Myslikovjan

SEDLČANY Ve čtrnáctém 
a patnáctém kole třetí ligy 
stolních tenistů skupiny 
A se hráči Tatranu o uply-
nulém víkendu střet l i 
v malé hale gymnázia 
s celky z popředí tabulky, 
a v obou utkáních jim chy-
běl Radovan Faktor. Přesto 
si dokázali připsat tři body 

do tabulky za vítězství 
a dva za remízu.

Tatran Sedlčany 
– TJ ČZ 
Strakonice 8:4

V úvodních čtyřhrách 
byli domácí úspěšní, když 
na jednom ze stolů ztratili 
Drechsler s Kocurou pouze 

jeden set a na druhém Pej-
ša s Kauckým po dramatic-
ké bitvě, když prohrávali 
1:2 na sety, dokázali další 
dva vyhrát. Ve dvouhrách 
začaly Strakonice dotaho-
vat, ale za stavu 5:4 už bo-
dovali výhradně hráči Tat-
ranu. V singlech vybojoval 
tři body Pejša, po jednom 

přidali Drechsler, Kocura 
a Kaucký.

Tatran Sedlčany 
– TJ STOTEN 
Horažďovice 7:7

Ve čtyřhrách stolní te-
nisté získali jediný set, ale 
v singlech začali mohutně 
dotahovat, a po dramatic-

kém závěru dokázali vy-
bojovat remízu. Ve dvou-
hrách tři body získal Pejša 
a dva Drechsler a Kocura. 
Na čele tabulky je situace 
mimořádně vyrovnaná. 
Tatran na čtvrtém místě 
ztrácí jediný bod na první 
Strakonice.

David Myslikovjan

PŘEDBOŘICE V malé obci na roz-
hraní dvou krajů padl v sobotu 
18. ledna rekord. Pochod z Před-
bořic do Předbořic se těšil účasti 
asi 240 lidí. „Vzhledem k faktu, že 

se účastníci lednového výšlapu ni-

kde ofi ciálně neregistrují, je třeba 

počítat s možností malé odchyl-

ky,“ říkají s úsměvem pořadatelé 
(SDH Předbořice a jejich přátelé). 

Dle jejich propočtů vyrazilo 
na přibližně dvanáct kilometrů 
dlouhou túru přes 240 nadšen-
ců. Trasa vedla k nové kapli 
na Zadní Chlum, osadě Peckov, 
okolo Onoho Světa a zpět. Kaple 
na Peckově spolu se schodištěm 
má tvar pecky a je zasvěcená sva-

té Heleně. Vyráželo se tradičně 
chvíli po obědě z návsi od kos-
tela, která byla plná. Kdo chtěl, 
mohl si vzít mapu, ale většina ra-
zila heslo, že se neztratí a jde se 
za prvním. Na pochod se vydali 
i Alena Martínková, Pavel Škoch 
a Jiří Soukup ze Zahrádky s bra-
trem Josefem ze Sedlčan. „Po-

chod z Předbořic do Předbořic 

chodím každý rok. Od samého za-

čátku. Ten se myslím počítá k led-

nu roku 2009. Vynechal jsem jen 

za covidu, kdy se pochod nekonal. 

Šel jsem dokonce jednou s berle-

mi i se zlomenou nohou,“ dodal 
Soukup se smíchem a historkou 
pobavil přítomné. Parta hasičů ze 
Zahrádky přiznala, že na krásnou 
procházku vyráží hromadně již 
po několikáté. S radostí a chutí. 

Fáborky vyznačená trasa 
vedla přes Jalovčí na Peckov 
s krásným výhledem a novou 
kaplí. U nedalekého občerst-
vení byl čas nejen na doplně-
ní tekutin, výborný ovar, ale 
i popovídání. Mnozí vzpomněli 
na organizátora z let minulých 
a kamaráda mnohých, oblíbe-

ného hostinského 
z Předbořic Pavla 
Mášu, který náhle 
během loňského 
léta odešel… Do-
daná energie vy-
táhla pochodníky 
do kopce na Onen 
Svět. V mírně mra-
zivém dnu ukázalo 
chvílemi svoji tvář 
i slunce. 

V  t r a d i č n í m 
cíli v hospůdce 
U Kaštanu čekala 
na turisty výtečná 
polévka a sladké 
pohoštění od míst-
ních žen. „Ta bod-

l a , “  o h o d n o t i l 
horkou polévku 
turista Jarda, když 

se zvedal okolo čtvrté hodiny 
z hospůdky. Přijel až z Horose-
del u Mirovic. Většina pochodní-
ků se vrátila do cíle s úsměvem. 
Dobře letošní ročník hodnotily 
i Marie Mášová z Petrovic a Vác-
lava Čiháková z Ohrady u Ob-
děnic: „Bylo to skvělé a za rok, 

pokud budeme živy a zdrávy, 

vyrazíme zase. Děkujeme orga-

nizátorům za hezkou trasu.“

Jana Motrincová

Hokejisté Chlumu drželi krok s dalším 
favoritem. Bod měli na dosah

Stolní tenisté dokázali porazit první tým tabulky

Jiří Soukup šel předbořický 
pochod jednou i se zlomenou 
nohou s berlemi

Pochod vedl okolo nové kaple na Peckov.
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HC Kobra Praha B 
– Tatran Sedlčany 
5:1 (2:1, 0:0, 3:0)
PRAHA V osmnáctém kole 
krajské hokejové soutěže 
se v sobotu 18. ledna hráči 
Tatranu v nezvyklém čase 
(čtvrt hodiny po poledni) 
utkali s týmem, s nímž na-
posledy na domácím ledě 
prohráli o tři branky. Po-

dobné to bylo i tentokrát.
Utkání bylo dlouho vy-

rovnané, hosté se dokonce 
více tlačili před branku do-
mácích, ale jejich gólman 
dokazoval, že v minulosti 
nechytal ve vyšší soutěži 
náhodou. Až do 47. minuty 
hry měl Tatran naději uhrát 
v Praze minimálně bod, 
když sice v čase 5.04 inkaso-
val, ale ještě v téže minutě 

srovnal na 1:1 Ondra Spilka. 
Domácí v přesilovce v 19. 
minutě opět překlopili ve-
dení na svoji stranu, a stav 
2:1 vydržel téměř do polo-
viny třetí třetiny, kdy Kobra 
při hře čtyři na čtyři přidala 
svůj třetí gól. Vyhozený puk 
od branky Kobry si domácí 
útočník efektně i efektivně 
sklepl v úrovni svého pasu, 
dostal se před obránce 

a akci zakončil přesnou ra-
nou k tyči. Tatran předtím 
přežil dvojnásobné oslabe-
ní, v závěru utkání už mu-
sel otevřít svoji hru, a ještě 
dvakrát inkasoval.

V utkání bylo dost vy-
loučených. Zatímco Tatran 
vyfasoval „pouze“ deset 
dvouminutových trestů, 
béčko Kobry nastřádalo 
pětatřicet trestných minut. 

V čase 46.25 udělil rozhod-
čí domácímu obránci trest 
na pět minut plus do konce 
utkání poté, co ze slepého 
úhlu srazil ramenem Lu-
káše Macháče. Sedlčanský 
hráč utkání nedohrál. 

Tatran na body v Praze 
nedosáhl a postup do vyřa-
zovací části soutěže je pro 
tým už hodně vzdálený. 

David Myslikovjan

SEDLČANY Na hřišti to 
byl záložník s vytříbe-
nou kopací technikou. 
V soukromí vysokoškolák 
ekonomického zaměření 
pracující v centrále jedné 
banky. Michal Kdolský. 
Známý místní fotbalista, 
který se rozhodl ukončit 
svoji bohatou sportovní 
kariéru. 

Kdy v tobě vnitřně do-

zrálo rozhodnutí, že po-

věsíš kopačky na hřebík?

Prvně mě to napadlo, 
když jsem si na podzim 
2022 zlomil v jednom ze 
zápasů nohu, ale nakonec 
jsem se ještě vrátil a další 
jeden rok odehrál. Návrat 
byl těžkej, už to nebylo 
jako před zraněním, ale 
hlavním důvodem mého 
konce byl hlavně čas. By-
dlíme ve Zbuzanech, pra-
cuju v Praze, mám rodinu, 
dvě děti. Dojíždění bylo 
náročné, nestíhal jsem tré-
ninky, jak bych chtěl a pak 
jsem to pociťoval v zápa-
sech, protože bez pořád-
ného trénování jsem se 
na hřišti necítil dobře. Tak 
jsem si během loňského 
podzimu řekl, že takhle už 
fotbal dělat nechci.

Jaká byla tvoje fotba-

lová kariéra?

Začínal jsem v Sedlča-
nech. První trénink jsem 
absolvoval ve čtyřech 
letech. V žácích jsem se 
přesunul do Příbrami, kde 
jsem vydržel až do dospě-
lých. Nějaký čas jsem strá-
vil na hostování v Králově 
Dvoře a pak jsem se přes 
Meteor Praha vrátil zpět 
do Sedlčan.

V čem jsi na hřišti vy-

nikal? 

Těžké hodnotit sám 
sebe. Když jsem byl ještě 

v pořádném tréninku, tak 
jsem na hřišti vždycky dost 
běhal. Hrál jsem převážně 
v záloze, většinou ve stře-
du, někdy na kraji, tam se 
to běhání docela hodilo. 
Vždy jsem se snažil hrát 
chytře, v zápase vymyslet 
něco nečekaného, překva-
pit soupeře. Ale když bylo 
potřeba, dokázal jsem i při-
tvrdit – nějaké žluté karty 
na kontě mám. Ale ani jed-
nu červenou.

Kde všude jsi dělal 

kapitána? Jaké číslo jsi 

převážně nosil na dresu? 

Kapitána jsem ve své 
fotbalové kariéře mockrát 
nedělal, možná ještě v pří-
pravce v Sedlčanech, po-
tom jsem spíš jen občas 
zastoupil, když kapitán 
chyběl. Během kariéry 
jsem nosil různá čísla, 
v Sedlčanech jsem začínal 
s 11, v Příbrami mi přiřadili 
7, pak 8 a 17. Nakonec jsem 
skončil se 4 v Sedlčanech.

Jsi levák nebo pravák? 

Měl jsi hráčský vzor? 

Jsem pravák.  Velký 
hráčský vzor jsem nikdy 
neměl, ale rád jsem sledo-
val anglickou ligu. Ta mě 
baví doteď.

Na co z fotbalu nikdy 

nezapomeneš?

Těch momentů, na kte-
ré si občas vzpomenu, je 
spousty. Jako pro mě nej-
silnější zážitek beru můj 
první start v nejvyšší lize 
za Příbram proti Slavii, 
na to se nezapomíná. Pak 
si vždycky rád zavzpomí-
nám na můj návrat domů 
do Sedlčan, a to pro město 
v historicky prvním diviz-
ním zápase proti Karlovým 
Varům. Hráli jsme doma, 
přišlo hodně lidí, a nako-
nec jsme vyhráli na penal-

ty. Taky jsem jednu promě-
nil. Samozřejmě jsem zažil 
i ne moc příjemné věci, 
jako sestup Sedlčan z divi-
ze nebo již zmíněnou zlo-
meninu nohy. 

Kdo ti dal ve fotbalo-

vých začátcích nejvíc?

Nejen v začátcích, ale 
vlastně po celou kariéru 
jsem měl za zády rodinu, 
která mi fandila. Naši obě-
tovali spoustu svého času, 
aby mě vozili na tréninky, 
zápasy, turnaje. Za to jim 
samozřejmě děkuju, ale 
jsem si jistý, že to dělali 
rádi a snad jsem jim to tím 
fotbalem trochu vracel. 
Díky fotbalu jsem získal 

pár velmi dobrých přátel, 
se kterými jsem vlastně 
prožil můj fotbalový život. 
Za to jsem opravdu rád, 
protože tvoříme dobrou 
partu.

Kterého svého trenéra 

bys vyzdvihl? 

Asi bych zmínil Davida 
Vavrušku, který mě tréno-
val v příbramském dorostu 
a poté i v chlapech. Jeho 
styl vedení tréninků mi se-
děl a bavil mě.

Kde ti bylo fotbalově 

nejlépe?

Začínal jsem v Sedlča-
nech a pak jsem se přes Pří-
bram, Králův Dvůr a Prahu 
vrátil zpět. Nejlépe jsem se 

asi vždy cítil v mém mateř-
ském klubu.

Kolik máš na svém 

kontě odehraných utká-

ní?

To bohužel vůbec netu-
ším. Ani góly a jiné statis-
tiky jsem si nevedl. Možná 
i z toho důvodu, že jsem ni-
kdy moc gólový nebyl, tak 
se nebylo moc čím chlubit.

Poznal jsi nespočet 

rozhodčích. Jaký máš 

na ně názor? Můžeš od-

tajnit nějakou peprnou 

zkušenost s nimi?

To se mi nechce moc 
hodnotit. Každou sezó-
nu se našel rozhodčí, se 
kterým bych asi na pivo 
nešel. Ale jejich úlohu jim 
nezávidím, dělat bych to 
sám nechtěl. Snažil jsem 
se je respektovat, pokud 
oni respektovali nás hráče. 
Peprnosti si raději nechám 
pro sebe.

Povedou tvé fotbalové 

kroky někam dál?

Určitě chci pauzu od fot-
balu. Trénování zatím ne-
plánuju, ale kdoví co bude 
za pár let. Ve fotbalovém 
prostředí se pohybuju rád, 
tak třeba si tam nějakou 
úlohu časem najdu. 

Jak vidíš budoucnost 

fotbalu v Sedlčanech? 

Jsem optimista. I když 
nemám přehled o umístě-
ní jednotlivých mužstev, 
věřím, že se vždy najdou 
hráči, kteří budou rádi 
Sedlčany reprezentovat. 
Navíc kamarádi už trénu-
jí ty nejmenší sedlčanské 
naděje, určitě nějaký talent 
vychovají. Áčko se udrží 
v kraji, protože je tam skvě-
lá parta kluků, která si za-
slouží vyhrávat trochu víc, 
než tomu bylo na podzim. 

David Štverák

Na první start v lize proti Slavii nikdy nezapomenu, říká Kdolský

Postup do play off se hokejistům vzdaluje mílovými kroky

Na hřišti Tuchlovic hrál Michal Kdolský (vpravo) v polovině listopa-
du svůj poslední zápas. Na snímku je se spoluhráčem a kamarádem 
Lukášem Brotánkem.
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Již sedmé sčítání organizovala Česká společnost ornitologická. Opět 
pod názvem Ptačí hodinka. Doporučuji. 

Pobavíte se pozorováním a obdivováním toho, jak i malinký tvoreček 
dokáže být chytrý, bystrý a rychlý. Někdy až moc rychlý – než „vyle-
tí ptáček“ z mého mobilového foťáku, tak ten skutečný ptáček vezme 
roha. A tak mám vyfoceno hlavně mnoho hezkých čmouh.

Můžete zapojit i děti – zabavíte je, a ještě budou mít předstih v učení 
o ptactvu. Nemusíte cestovat do zoo ani platit vstupné.

Krmítko, které jsem letos sledovala, je z kokosového ořechu, kam 
dávám jen slunečnice. Visí na balkoně, poblíž túje, kde se ke startu smě-
rem na houpací krmítko chystá mnoho sýkorek. Strom někdy připomí-
ná chovný rybník po vhození krmiva. Úplně se vlní. 

K sýkorkám se přidává i brhlík. To je šplhavec, a řekla bych, že před 
ním sýkorky mají respekt. Tolerují mu, když se cpe semínky přímo na kr-
mítku, místo aby si jedno jediné odnesl s sebou a krmil se v ústraní.

No, a protože 
mám na balko-
ně také misku 
se skořápkami 
z ořechů, aby je 
ptáci před spá-
lením dočistili, 
tak tam zalétá 
i kos. Tomu ale 
podstrojovat ne-
hodlám. Od té 
doby, co nám ko-
sové z blízkého 
lesa zkonzumo-
va l i  veškerou 
úrodu bobulo-
vin, aniž by nám 
nechal i  aspoň 
malou ochutnáv-
ku (na pokoj i 
nechají  pouze 
rakytn ík) ,  t ak 
se teď způso-
bem krmení (zá-
věsná krmítka 
a olejnatá seme-
na) zaměřujeme 
spíše na sýkorky. Do malého otvoru pohybujícího se krmítka z koko-
sového ořechu se dostane jen malý ptáček, tedy několik druhů sýko-
rek a brhlík. Komické však bylo, když se do něj chtěla dostat veverka. 
Zkoušela to zdola i shora, ale nakonec musela vzít zavděk tím, co našla 
na zemi a co ztratili ptáci.

Spočítat celkový počet návštěvníků krmítka – to při těch náletech ani 
nelze, ale důležité je zaznamenat počet ptáků stejného druhu najednou. 
A tak jsem v neděli viděla současně sedm sýkorek koňader, dva brhlíky, 
dvě sýkory modřinky, jednu sýkoru parukářku a jednu sýkoru uhelníček.

Když jsem se dívala na průběžné výsledky, procentuálně vedly sýko-
ry koňadry. Bodovaly také sýkory modřinky. Modrá čepička jim sluší. 
Řekla bych, že jsou plašší než sýkory koňadry. Parukářka s chocholkou 
působí legračně a mrňousek sýkorka uhelníček je dojemná. Všechny 
sýkorky jsou sympaťandy. Jsou bystré a mají dobrou fyzičku. Že by to 
bylo těmi slunečnicemi? Asi si zobnu s nimi!

A jak je tomu u vás? Zkusíte to s počítáním příští rok také?
Hanka Synková

O uplynulém víkendu se uskutečnil 
první krásnohorský městský ples. 
Očekávaný s rozechvěním a zvěda-
vostí. Já osobně jsem se moc těšila 
na medový hlas moderátora a ta-
nec na skvěle provedenou hudbu 
v podání velkého hudebního těle-
sa, což nemá na zdejších plesech 
obdoby. Proto nás mrzelo, že začali 
hrát až tři čtvrtě hodiny poté, co byl 
ohlášen začátek plesu.

Velmi se nám líbil nápad s rau-
tem, který se navíc opravdu pove-
dl. Byl podáván v patře v salonku 
a balkón byl vyčleněn pro strávní-
ky, takže jsme se mohli jít občers-
tvit nejen několikrát, ale také bez 
toho, aby nám něco uteklo. Tedy 
kromě tance, který jsme v patře 
neprovozovali. Zato dole na parke-
tu jsme se potkali s mnoha páry, se 
kterými se potkáváme i na kurzech 
nebo jiných akcích sedlčanské ta-
neční školy.

Dobrovolně jsme si necha-
li ujít tombolu. Ne snad proto, 
že by v nabídce nebyly dobré 
ceny. Ale nechtělo se nám stát 
frontu na lístky. Tu jsme nestá-
li ani na víno, které nemělo tu 
správnou teplotu. O to milejší 
bylo to, které jsme na stůl dostali 
jako pozornost od organizátorů, 

protože to mělo teplotu dobrou.
Hlavním tématem našich disku-

sí, které nás nepustilo ani v neděli, 
bylo oblečení přítomných. Na pla-
kátu byl uveden formální dress 
code. Google prozradil, že přesně 
takto nazvaný styl oblečení není. 
Na plesy se doporučuje takzvaný 
black tie. Jde o smoking s motýl-
kem pro pány a dlouhé večerní šaty 
pro dámy. Někdy je dokonce uvá-
děno, že ženy by měly mít taneční 
obuv s plnou špičkou.

Dle vyjádření vedení města před 
plesem, nebyl smoking nutný. Také 
starosta při zahájení plesu podotkl, 
že šlo hlavně o to, aby někdo nepři-
šel v džínách a botaskách. Mnoho 
párů si s výběrem oděvu a obuvi 
dalo opravdu práci a byla radost 
na ně pohledět. O to více do očí 
bijící pak byly ultra krátké sukně 
některých účastnic společenského 
reje. Přitom základní doporučení 
zní: sukni minimálně pod kolena.

Každopádně už teď se těšíme 
na další ročník. Doufáme, že za rok 
nám jindřichohradečáci zahrají tře-
ba i tango, na které letos nedošlo. 
A třeba tam bude i více dlouhých 
rób. Protože věřím, že jsme si toho, 
že je to elegantnější, nevšimli sami.

Olga Trachtová Hadáčková

V pondělí 20. 1. 2025 se změnil svět. 
Vládu nad USA převzal Donald 
Trump. Člověk, který je zvyklý hrát 
tvrdou hru. Nebojí se odložit veš-
kerou politickou korektnost a na-
zývat věci pravými jmény, což je 
zpravidla adresátům jeho aktivit 
velmi nepříjemné. Pragmatik, jenž 
je připraven ignorovat idealistické 
teze, když nevedou k cíli. A v ne-
poslední řadě patriot, který myslí 
předně na prospěch vlastní země, 
a až v druhé řadě na zachraňování 
zbytku světa.

Šílené okolnosti si žádají šílené 
činy. Když se spirála světové nesta-
bility roztáčí bezohlednými rozhod-
nutími psychopatických despotů, 
může ji zastavit slušný a hodný člo-
věk? Když různé aktivistické sku-
piny posouvají hranice reality až 

do absurdity, zvládne společenské 
pnutí politik, jenž každému naslou-
chá, každého chápe a neumí spory 
řešit jinak než hledáním smírného 
kompromisu? Když elity západ-
ního světa nepracují pro zajištění 
ekonomického růstu, bezpečnosti 
a rozvoje, nýbrž se soustředí na ře-
šení virtuálních problémů, neefek-
tivními metodami, bez konkrétních 
výsledků – změní jejich přístup tr-
pělivý a mírný tlak?

Na ty nejvážnější choroby pla-
tí jen ty nejsilnější léky. A ty také 
mívají nejdrastičtější vedlejší účin-
ky. Ovšem svět je vážně nemoc-
ný a tradiční medicínské postupy 
bohužel nezabraly. Nastal čas pro 
léčbu Trumpem. Bude to bolet, ale 
alespoň máme naději, že se uzdra-
víme.                   Bohumil Vohanka

K O M E N T Á Ř

Svět podle Trumpa

P O Z N Á M K A

Když se řekne dress code

S L O U P E K

Taky jste sčítali?

Sýkora koňadra
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